

التوقيت: من الساعة 13:00 ولغاية الساعة 15:00 (بتوقيت وسط أوروبا)

وفقاً لمنظمة العمل الدولية، يتم تنفيذ أكثر من 16 مليار ساعة من أعمال الرعاية غير مدفوعة الأجر يومياً - وهو المبلغ الذي يمثل نسبة 9 في المئة من الناتج المحلي الإجمالي العالمي، أو حوالي 11 تريليون دولار سنوياً، إذا تم دفعه بالحد الأدنى للأجور. تقع المسؤولية عن أعمال الرعاية غير مدفوعة الأجر في جميع أنحاء العالم بشكل غير متناسب على عاتق النساء والفتيات، مما يترك لهن وقتاً أقل للتعليم والترفيه والمشاركة السياسية والعمل مدفوع الأجر وغير ذلك من الأنشطة الاقتصادية.

وجد تقرير الاتحاد البرلماني الدولي للعام 2021 حول مشاركة الشباب في البرلمانات الوطنية، استناداً إلى بيانات من مجموعة البنك الدولي، وجود علاقة واضحة بين توفر دعم رعاية الأطفال ونسبة النساء في البرلمانات. ووفقاً لهذه البيانات، فإن تقديم الدعم الحكومي للموظفين ومقدمي رعاية الأطفال وأولياء الأمور قد يزيد من تمثيل المرأة في البرلمانات الوطنية بنسبة 25 في المئة أو أكثر.

تدرك البرلمانات والحكومات والمجتمع المدني والشركات الحاجة إلى معالجة أدوار الرعاية مدفوعة الأجر وغير مدفوعة الأجر من أجل تعزيز المساواة بين الرجال والنساء (الجنسانية) وتحقيق أهداف التنمية المستدامة. واعتمدت البرلمانات الأعضاء في الاتحاد البرلماني الدولي إعلان كيغالي في العام 2022، الذي التزم فيه البرلمانيون الرجال والنساء بأن يكونوا قدوة في المجتمع من خلال القيام بنسبة 50 في المئة من أعمال الرعاية اليومية لأسرهم.

ولمتابعة هذا العمل وحشد البرلمانيين الشباب لإيجاد حلول من منظور صنع السياسات، ينظم الاتحاد البرلماني الدولي جلسة الإحاطة التاسعة عبر الإنترنت من سلسلة التمكين للبرلمانيين الشباب التابعة له بشأن الرعاية المتساوية من أجل التمثيل المتساوي. ستتوفر الترجمة الفورية باللغات الإنجليزية والفرنسية والإسبانية والعربية.

الوثائق الأساسية:

- خطة العمل للبرلمانات التي تراعي المنظور الجندي
- إعلان كيغالي: المساواة بين الرجال والنساء (الجنديرية) والبرلمانات المراعية للمنظور الجندي باعتبارها دوافع للتغيير
من أجل عالم أكثر صموداً، وسلاماً
- مشاركة الشباب في البرلمانات الوطنية (2021)
- حملة أنا أقول نعم للشباب في البرلمان!



Empowerment Series for Young Parliamentarians

Tuesday, 5 March 2024

Summary

Time: 13:00 to 15:00 CET

According to the International Labour Organization, over 16 billion hours of unpaid care work are performed daily – an amount that would account for 9% of global GDP, or around \$11 trillion per year, if paid at the minimum wage. The responsibility for unpaid care work worldwide falls disproportionately on women and girls, leaving them less time for education, leisure, political participation, paid work and other economic activities.

The IPU's 2021 report on Youth participation in national parliaments, based on data from the World Bank Group, found a clear correlation between the availability of childcare support and the proportion of women in parliament. According to this data, providing government support to employees, childcare providers and parents may increase women's representation in national parliaments by 25% or more.

Parliaments, governments, civil society and businesses are recognizing the need to address paid and unpaid care roles to further gender equality and to achieve the Sustainable Development Goals. The IPU Member Parliaments adopted the Kigali Declaration in 2022, in which men and women parliamentarians committed to set an example in society by undertaking 50% of the daily care work for their families.

To follow up on this work and mobilize young MPs to find solutions from a policy-making perspective, the IPU is organizing the ninth online briefing of its Empowerment Series for Young Parliamentarians on Equal care for equal representation.

Simultaneous interpretation will be available in English, French, Spanish and Arabic.

Background documents:

- [Plan of Action for Gender-sensitive Parliaments](#)
- [Kigali Declaration](#): Gender equality and gender-sensitive parliaments as drivers of change for a more resilient and peaceful world
- [Youth participation in national parliaments \(2021\)](#)
- [I Say Yes to Youth in Parliament! campaign](#)